
Изјава ОХР-а на конференцији
за  медије  међународних
организација у Бања Луци
ОХР  поздравља  напредак  ка  евро-атлантским  интеграцијама
постигнут у сриједу

Босна и Херцеговина је јуче начинила неколико значајних корака
према  испуњавању  својих  аспирација  ка  евро-атлантским
интеграцијама. ОХР поздравља зрелост и одговорност показане
јуче у Дому народа БиХ и Народној скупштини РС.

НСРС је јуче својим гласањем подржала три принципа Европске
комисије  о  полицијској  реформи  и  Европска  комисија  је
потврдила  да  су  тиме  задовољени  услови  који  ће  Европској
комисији омогућити да препоручи отварање преговора о процесу
стабилизације и придруживања ове године, наравно уколико други
парламенти  у  БиХ  усвоје  3  принципа  Европске  комисије  за
реформу полиције. То је добра вијест.

У року од пет година, БиХ ће имати јединствену, интегрисану
полицију на државном нивоу и локална полицијска подручја која
ће прелазити међуентитетску линију разграничења у ограниченим
подручјима, гдје је то технички неопходно.

Значајан напредак је јуче такође постигнут и у реформи јавног
РТВ  система,  што  је  представљало  други  услов  за  отварање
преговора о стабилизацији и придруживању. Усвајањем закона о
јавном РТВ систему, Парламент БиХ је начинио значајан корак ка
стварању функционалног и ефикасног система јавног емитовања у
БиХ.

Сада   је  пред  одговарајућим   државним  и  ентитетским
структурама –  владама  и парламентима да усвоје усклађене
законске акте који ће регулисати постојање једног државног и
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два  ентитетска  емитера,  у  року  од  60  дана,  како  је  то
дефинисано  законом.

Дом народа је јуче усвојио и законе везане за реформу одбране.
Ово  је  велики  корак  на  путу  БиХ  ка  евро-атлантским
интеграцијама.  Јединствене  оружане  снаге,  са  јединственим
ланцем команде, под пуном контролом Предсједништва БиХ кроз
Министарство одбране БиХ у потпуности задовољава одбрамбене
потребе  БиХ  и  омогућава  БиХ  да  узме  учешће  у  НАТО-овим
заједничким  одбрамбеним  и  безбједносним  програмима.  Ова
реформа  отвара  пут  ка  придруживању  НАТО-вом  програму
Партнерство  за  мир  и  на  крају,  пуном  чланству  у  НАТО-у.
Вриједно је присјетити се да је у већини нових чланица НАТО-а,
приступање Партнерству за мир, претходило проширењу Европске
Уније.

Чланство у НАТО-у – најмоћнијем свјетском војном савезу – у
великој ће мјери појачати безбједност БиХ. Позивница за НАТО
ће такође бити одраз повећаног политичког легитимитета, са
повољним утицајем на политичку и економску одрживост БиХ као
демократије у развоју. Војна и политичка стабилност поспјешује
стране  инвестиције  које  стварају  нова  радна  мјеста  и
повећавају напредак. Због тога ће чланице НАТО-а инсистирати
на сарадњи са Хагом све док и посљедњи осумњичени не буде у
Хагу.

10 година након Дејтона, коначно усвајање реформе одбране од
стране Парламента БиХ показује да је БиХ спремна за припрему
процеса  који  ће  водити  закључивању  војних  дијелова  у
Дејтонском  споразуму.

 

Састанак Савјета за имплементацију мира у Сарајеву

Управни  одбор  Савјета  за  имплементацију  мира  ће  се  данас
састати у Сарајеву како би на дводневном састанку размотрио
напредак БиХ у реформама



Политички директори су се посљедњи пут састали у јуну. На
састанку  ове  седмице  разматраће  се  напредак  који  је  БиХ
постигла од тада, посебно на путу БиХ према евро-атлантским
интеграцијама, полицијском реструктурирању и реформи одбране.

На састанку ће се такође разматрати напредак у оживљавању БиХ
економије и питање сиромаштва.

Састанак ће почети у касним поподневним часовима, информацијом
о најновијим политичким дешавањима.

Премијер  Аднан  Терзић  ће  у  петак  ујутро  Управном  одбору
изложити активности БиХ институција.

Сутра, на својој главној сједници, Савјет за имплементацију
мира  ће  разговарати  о  напретку  у  погледу  захтјева  за
започињање  преговора  о  стабилизацији  и  придруживању  и
Партнерству за мир. Савјет за имплементацију мира ће се бавити
и  питањем  увођења  ПДВ-а  од  првог  јануара  2006.  године,
реформом образовања, и напретком у спровођењу плана за Брчко.

Планирана су медијска дешавања, а новинари могу, као и обично,
очекивати коминике у петак поподне. Обавијест за медије са
детаљима ћемо послати током дана.


